



### الخبرات العمليّة

1. تدريسي لدى كلية الادارة والاقتصاد في جامعة واسط ( 2005 – 2020 ) .
2. تدريسي لدى المعهد التقني الكوت ( 1985 – 2005 )
3. مدير حسابات في مديرية زراعة واسط (1979-1985).
4. معاون عميد في كلية الادارة والاقتصاد / جامعة واسط (2008-2009)
5. رئيس قسم المحاسبة في كلية الادارة والاقتصاد ( 2005 – 2008 ) و(2012-2015)
6. مدير الرقابة المالية في رئاسة جامعة واسط (2006-2007) و ( 2010 – 2012 )
7. قام في التدريس لطلبة الدراسات العليا ( دبلوم و ماجستير ) و الاشراف على البحوث العلمية

### المؤهلات العلميّة

1. دكتوراة في محاسبة المالية و التدقيق في كلية الادارة والاقتصاد من جامعة بغداد ( 1994 – 1098 ) .
2. دبلوم عالي في مراقبة الحسابات من كلية الادارة والاقتصاد من جامعة بغداد (1985-1988).
3. بكالوريوس محاسبة في جامعة بغداد ( 1974 – 1978 ) .

### الدورات التدريبية

1. تقديم ورشة بعنوان (القياس والافصاح على وفق معيار دولي رقم 36 ) في كلية الكوت الجامعة .
2. مشاركة في ورشة في جامعة طهران بعنوان ( كتابة البحوث و الاوراق العلمية باللغة الانكليزية )
3. تقديم ورشة في النظم المحاسبية في رئاسة صحة واسط .
4. تقديم دورة في النظم المحاسبية الموحد لدوائر محافظة واسط برعاية نقابة المحاسبين و المدققين في واسط
5. تقديم دورة في المعالجات المحاسبية و الحسابات الختامية لشركة واسط للصناعات النسيجية .
6. تقديم دورة في المعالجات المحاسبية و الحسابات الختامية لمنتسبي دوائر النفط في واسط .

### البحوث المنشورة

عدد البحوث المنشورة 35 بحث تم نشرها في مجلات و مؤتمرات عديدة

1. العلاقة بين تدعيم نظم الرقابة المالية و معالجة نواحي الفساد الإداري والمالي .
2. خاصية قابلية الفهم ودورها في تعزيز عقلانية القرارات الاستثمارية .
3. أثر استراتيجيات تنمية الموارد المالية في سياسات الائتمان المصرفي دراسة تحليلية في مصرف الرشيد
4. " اثر قياس نتائج نشاط عقود الانشاء على وفق IFRS 15 على قائمة الدخل في شركات المقاولات العراقية" دراسة تطبيقية في شركة المنصور العامة للمقاولات الانشائية .
5. " القياس بالقيمة العادلة وانعكاسها على القرارات الاستثمارية" .
6. قياس انخفاض قيمة الاصول غير المتداولة على وفق متطلبات معيار المحاسبة الدولي (36).
7. تكييف النظام المحاسبية الحكومي لمتطلبات معايير المحاسبة الدولية في القطاع العام .

### معلومات الاتصال

07801047710	
hani.hameed@alkutcollege.iq	
ذكر	
1955/7/1	
متزوج	
الكوت / واسط	
عراقي	
العربية	

### العنوان الوطني

استاذ دكتور لدى كلية الكوت الجامعة

### المهارات

- محاسبة مالية
- محاسبة ادارية
- محاسبة كلفة
- نظم معلومات محاسبية
- ادارة مالية

### اللغات

- اللغة العربية
- اللغة الانكليزية



## Name & Personal Brief

Hani Hameed Mashgel

## Contact Info

	07801047710
	hani.hameed@alkutcollege.iq
	Male
	1/7/1955
	Married
	Kut / wasit
	Iraqi
	Arabic

## Skills

Financial Accounting  
Managerial Accounting  
cost accounting  
accounting information systems

## Languages

Arabic

English

## Experience

1. Teaching at the College of Administration and Economics at Wasit University (2005-2020).
2. Teaching at the Kut Technical Institute (1985-2005)
3. Accounts Manager in Wasit Agriculture Directorate (1979-1985).

## Education

Ph.D. in financial accounting and auditing at the College of Administration and Economics, University of Baghdad (1994-1098).

Master of Accounts Control from the College of Administration and Economics, University of Baghdad (1985 -1988).

Bachelor of Accounting at the University of Baghdad (1974-1978).

## Courses

1. Presenting a workshop entitled (Measurement and Disclosure according to International Standard No. 36) at Al-Kut University College.
2. Participation in a workshop at the University of Tehran entitled (Writing research papers and scientific papers in English)
3. Presenting a workshop on accounting systems at Wasit Health Presidency.
4. 4. Providing a course in the unified accounting systems for Wasit governorate departments under the auspices of the Union of Accountants and Auditors in Wasit
5. 5. Providing a course in accounting treatments and final accounts for Wasit

## Published articles

1. Police variables and their impact on the banking performance.
2. THE EFFECT OF PROVIDING DISCLOSURE AND TRANSPARENCY REQUIREMENTS IN FINANCIAL REPORTING ON THE QUALITY OF ACCOUNTING INFORMATION  
The possibility of applying IFRS 13 in the Iraqi environment"
3. " The possibility of applying IFRS 13 in the Iraqi environment"  
The Extent of possibility to which IFRS 6 is applicable in Iraqi crude oil production companies
4. The role of International Financial Reporting Standards in the financial reports of the Oil Exploration Company